
SCÉNÁŘ  

PAN KROPÁČEK  



Est modus in rebus, sunt certi denique fines… ve věcech je míra a jsou určité závěry.  

Pan Luboš Kropáček je velký nadšenec pro jazyky a velmi vzdělaná 

a inspirativní osoba. Celý život prožil v Praze. Odtud od dob svých 

vysokoškolských studii v šedesátých letech vyrážel na své dobrodružné 

výpravy. 

 

Je pozoruhodné, já bydlím stále v bytě, kde jsem se narodil a kde jsem tedy s rodiči 

a potom se svojí rodinou a tak dále, prožil celou řadu let.  

 

Už jako malý snil o tom, že bude jednou cestovat a poznávat svět. Ovlivnila to 

i jeho láska k jazykům. 

 

Já jsem zvládal ty cizí jazyky v nestejné míře, některé lépe některé hůře, ale prakticky 

jako celý život mě provázela a vyplatila se mi a umožnila mi dobře působit, tedy dobře 

se uplatnit, teda ty znalosti, kromě češtiny, které jsem si nesmírně vážil jako své 

mateřštiny, tak potom ta angličtina, francouzština, italština, němčina, ruština.  

 

Celý jeho život se točil kolem překládání, tlumočení a cestování. 

 

Moje kvalifikace je teda orientalista anebo afrikanista.  

Zvládám teda některé ty africké jazyky a kultury a africké dějiny.  

Já jsem se uchytil jako tlumočník na volné noze, převážně jazyka arabského. 

A tlumočil jsem i takovým lidem jako Gustav Husák.  

 

Během svých cest nesbíral jen pozitivní zážitky, ocitl se i v nepříjemných 

a nebezpečných situacích. 

 

Šlo nám tam někdy o krk v některých okamžicích. Bylo to v tom bývalém belgickém 

Kongu, kde nás tam přepadli vojáci, nás pokládali za žoldnéře jo, byla to velmi ošklivá 

situace.  

 

Kromě cestování a překládání se věnoval i učitelské a vědecké práci. 

 

V roce 2000 jsem získal i profesuru, titul profesora. To už jsem byl stařičkej ale na té 

Karlově univerzitě jsem působil jako profesor až do loňského roku.  

 

Podnikl mnoho výprav, jedna z nejznámějších a nejužitečnějších byla expedice 

do Lambaréné. 

Stále žijící Petr Bartůněk se rozhodl, že tam zorganizuje cestu studentů, která by vezla 

Schweitzerově nemocnici pomoc v pomoci třeba kostních štěpů a některých jiných 



zdravotních materiálů, které nelze poslat letecky, protože potřebují zvláštní ošetřování 

při cestě. 

Dneska je mi 84 let, a tohle už všechno jsou jenom krásné vzpomínky na minulost.  

 

 

 

 


